
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIII/16 
 
z sesji Rady Miejskiej w Dukli, odbytej w dniu 28 grudnia 2016 r. o godz.18 00 w sali 
konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dukli. 
 
 W sesji udział wzięli następujący radni: Jan Dembiczak, Andrzej Dziedzic, Zenon 
Leńczyk , Władysław Boczar , Krzysztof Woźniak, Halina Pietruś , Tomasz Węgrzyn, 
Andrzej Kędra, Ewa Przystasz, Mariusz Folcik, Jan Marszał, Adam Faustus, Zbigniew Głód, 
Bohdan Gocz i Teresa Belcik. 
 Ponadto w sesji udział wzięli: Burmistrz Dukli – Andrzej Bytnar , Zastępca 
Burmistrza – Elżbieta Wróbel, Sekretarz Gminy – Halina Cycak, Skarbnik Gminy – Jolanta 
Bik, zaproszeni goście, kierownicy jednostek organizacyjnych i sołtysi. Listy obecności 
stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad.1 
 Przewodniczący Rady Miejskiej A. Dziedzic otworzył sesję, powitał wszystkich 
zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Na sekretarza obrad powołał radnego Jana 
Dembiczaka. 
Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przedstawia się następująco. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja Burmistrza Dukli z działalności międzysesyjnej. 
3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Dukli. 
4. Zapytania i wolne wnioski. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Głojscach” /druk nr 
208/, 

b) przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Operacji Karpacko-
Dukielskiej w Iwli” /druk nr 209/, 

c) przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej w Wietrznie” /druk nr 210/, 

d) zamiaru wyłączenia i likwidacji Technikum w Dukli wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Nr 2 w Dukli /druk nr 211/, 

e) zamiaru wyłączenia i likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Dukli 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Nr 2 w Dukli /druk nr 212/, 

f) określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do 
lat 5 w prowadzonych przez Gminę Dukla przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktach przedszkolnych oraz 
określenia warunków zwolnienia rodziców z opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego /druk nr 213/, 

g) zmiany nazwy ulicy Pocztowej na ulicę Bernardyńską w Dukli oraz ustalenia jej 
przebiegu /druk nr 214/, 

h) nadania nazwy dr Józefa Samuela Blocha drodze wewnętrznej w Dukli oraz 
ustalenia jej przebiegu /druk nr 215/, 

i) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dukli na 
2017 rok /druk nr 216/, 

j) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska 
Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok /druk nr 217/, 



k) zatwierdzenia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok/druk nr 218/, 

l) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
Dukli na 2017 rok /druk nr 219/, 

m) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok /druk nr 220/, 
n) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego /druk nr 221/, 
o) przejęcia zadania Powiatu Krośnieńskiego w zakresie utrzymania chodników w 

ciągu dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Dukla /druk nr 222/, 
p) zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2016 /druk nr 223/. 

6. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
7. Oświadczenia i informacje. 
8. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.2 
  Burmistrz A. Bytnar przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
Informował o: 
- spotkaniach w sprawie odnawialnych źródeł energii w Tylawie i Dukli, 
- spotkaniu z audytorem W. Guzikiem na temat audytu w oświacie, 
- spotkaniu z Zarządem Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju Wsi Wietrzno „Wiatr” na temat  
   zmian oświatowych i nowej sieci szkół, 
- spotkaniu wigilijnym z pracownikami Urzędu Miejskiego, 
- spotkaniach w sprawie odnawialnych źródeł energii w Łękach Dukielskich i Dukli, 
- spotkaniu z Dyrektorem ZS Nr 2 w Dukli J. Drajewiczem na temat zmian oświatowych, 
- spotkaniu z Dyrektorem ZS Nr 1 w Dukli J. Pęcakiem na temat zmian oświatowych, 
- spotkaniu wigilijnym w ZSP w Łękach Dukielskich, 

  - pracach administracyjnych. 
 
Ad.3 
 Informację z realizacji uchwał podjętych na XXXII sesji Rady Miejskiej w Dukli 
odbytej w dniu 20 grudnia br. przedstawiła Sekretarz H. Cycak. Informacja stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad.4 
 Z. Leńczyk nawiązywał do swojego wniosku z listopadowej sesji o weryfikację dróg w 
Dukli wytypowanych do odśnieżania i informował, że mieszkańcy zgłaszają już do niego 
pretensje, że jedna droga tylko raz była odśnieżona, a jedna jeszcze wcale. Zastanawiał się, 
dlaczego te pretensje są kierowane do niego. 
 B. Płóciennik pytał odnośnie podjęcia uchwały w sprawie dofinansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków, czy jest już wymagana zgoda Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. 
Do Komendanta Komisariatu Policji w Dukli zwrócił się z prośbą, czy nie można zrobić 
porządku z kierowcami, którzy nie stosują się do znaków drogowych nakazujących zakładanie 
łańcuchów na drodze krajowej do Barwinka, ponieważ utrudniają poruszanie się i dojechanie 
do Trzciany czy Zawadki Rymanowskiej, bo tworzą kilometrowe korki. 
 A.Dembiczak zadała szczegółowe pytania dotyczące programu parasolowego: czy 
ustalono wysokość pierwszej wpłaty i do kiedy można składać wnioski, jeżeli ktoś się jeszcze 
zdecyduje. 
 
Ad.5 
 Następnie przystąpiono do podejmowania uchwał. 



 Zastępca Burmistrza E.Wróbel nawiązując do trzech kolejnych projektów uchwał w 
sprawie przyjęcia diagnoz potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, nauczycieli i 
Szkół Podstawowych w Głojscach, Iwli i Wietrznie informowała, że przyjęcie diagnoz 
umożliwi w/w szkołom przygotowanie oraz złożenie wniosku o wsparcie finansowe na 
realizację zadań oświatowych. Przyjęcie diagnoz jest I etapem do aplikowania o środki na 
wyposażenie pracowni w pomoce dydaktyczne, dokształcanie nauczycieli, zajęcia dodatkowe 
dla uczniów. Odczytała główne problemy, które wynikły w diagnozie:  
- niski poziom kompetencji kluczowych u uczniów i uczennic, 
- niski poziom wyników nauczania w szczególności z matematyki i przyrody, 
-  niezadowalający poziom kompetencji nauczycieli w zakresie wykorzystania metody 
eksperymentu, 
- niezadowalający poziom kompetencji nauczycieli w zakresie wykorzystania TIK, 
- niedoposażone pracownie/przestarzały sprzęt, co utrudnia prowadzenie zajęć opartych na 
metodzie eksperymentu, 
- niski zakres wsparcia uczniów zdolnych, 
- niski poziom kreatywności uczniów. 
Przyczyn wskazanych wyżej problemów należy upatrywać w: 
- niedostosowaniu programów i mało skutecznych metodach nauczania, 
- niezadowalającym poziomie wykorzystania narzędzi TIK przez nauczycieli, 
- braku nowoczesnych pomocy dydaktycznych, 
- braku dostatecznej motywacji do uczenia się i brak perspektyw zatrudnienia w przyszłości 
  (uczniowie powielają schematy rodziców), 
- niewystarczającej liczbie zajęć dodatkowych, w tym kół zainteresowań oferowanych przez 
  szkołę ze względu na skoncentrowanie się na uczniach i uczennicach mających trudności  
  w nauce, 
- niskim zakresie stosowania urozmaiconych form i metod pracy z uczniami, niski stopień  
  wpływu na rozbudzenie ciekawości poznawczej uczniów, 
- niezadowalającym poziomie i efektywności współpracy ze szkołami podstawowymi na   
  terenie gminy w obszarach problemowych. 
 T.Belcik przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich do przedłożonych trzech projektów uchwał w w/w sprawach.  
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddawał je kolejno pod głosowanie. 

 
U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/201/16 

Rady Miejskiej w  D u k l i 
z dnia 28 grudnia 2016 roku 

 
w sprawie przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Głojscach” 
 
podjęto jednomyślnie / głosowało 15 radnych/. 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/202/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Operacji Karpacko-Dukielskiej” 
 
podjęto jednomyślnie / głosowało 15 radnych/. 



U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/203/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie przyjęcia „Diagnozy potrzeb w zakresie wsparcia edukacyjnego uczniów, 
nauczycieli oraz Szkoły Podstawowej w Wietrznie. 
 
podjęto jednomyślnie / głosowało 15 radnych/. 
 Następnie Zastępca Burmistrza E. Wróbel przedstawiła uzasadnienie do kolejnego 
projektu uchwały w sprawie zamiaru wyłączenia i likwidacji Technikum w Dukli 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Nr 2 w Dukli. Informowała, że od dnia przejęcia szkoły tj. 
1 września 2010 r. nie udało się przeprowadzić naboru do Technikum w Dukli. 
Przed rozpoczęciem naboru na rok szkolny 2016/2017 otworzono nowe kierunki kształcenia, które 
miały skutecznie doprowadzić do powstania I klasy Technikum. Niestety i te działania nie przyniosły 
rezultatów. Uchwała rozpoczyna proces likwidacji szkoły, która nie prowadziła edukacji od dnia 
przejęcia jej do prowadzenia od Powiatu Krośnieńskiego.  
 T.Belcik przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich do przedłożonego projektu uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/204/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zamiaru wyłączenia i likwidacji Technikum w Dukli wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Nr 2 w Dukli. 
 
Uchwałę podjęto większością głosów: 10 głosów „za” przy 5 wstrzymujących się /głosowało 
15 radnych/. 
 Następnie Zastępca Burmistrza E. Wróbel przedstawiła uzasadnienie do projektu 
uchwały w sprawie zamiaru wyłączenia i likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych w 
Dukli wchodzącego w skład Zespołu Szkół Nr 2 1 Dukli. Informowała, że od dnia przejęcia 
szkoły tj. 1 września 2010 r. nie przeprowadzono naboru do Szkoły Policealnej dla Dorosłych. 
Uchwała rozpoczyna proces likwidacji szkoły, która nie prowadziła edukacji od dnia przejęcia jej do 
prowadzenia od Powiatu Krośnieńskiego.  
 T.Belcik przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich do przedłożonego projektu uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/205/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zamiaru wyłączenia i likwidacji Szkoły Policealnej dla Dorosłych w Dukli 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Nr 2 w Dukli. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 Następnie Zastępca Burmistrza E. Wróbel przedstawiła uzasadnienie do projektu 
uchwały w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w 
wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Dukla przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i punktach przedszkolnych oraz określenia 
warunków zwolnienia rodziców z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego.  



Informowała, że 9 grudnia 2016 r. weszła w życie ustawa z dnia 1 grudnia 2016 r. o zmianie ustawy o 
dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz niektórych innych ustaw. Gminy otrzymają na 
dzieci 6-letnie realizujące edukację przedszkolną subwencję oświatową, której wysokość ustali 
minister właściwy do spraw oświaty i wychowania. 
W art. 2 w/w ustawy zmieniono art 14 ust 5 pkt. 1 w ustawie o systemie oświaty. Kompetencją rady 
jest określenie wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci do lat 5. Aby 
prawidłowo pobierać opłaty od rodziców należy tę kwestię uregulować w drodze uchwały. 
 T.Belcik informowała, że Komisja Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/206/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku 
do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Dukla przedszkolach, oddziałach przedszkolnych 
w szkołach podstawowych i punktach przedszkolnych oraz określenia warunków 
zwolnienia rodziców z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego.  
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 Następnie Burmistrz A. Bytnar informował, że 19 stycznia 2016 r. wpłynął wniosek 
od O. Micheasza Okońskiego – Gwardiana Klasztoru OO. Bernardynów w Dukli o zmianę 
nazwy ulicy Pocztowej na ulicę Bernardyńską. W związku z tym został przygotowany 
stosowny projekt uchwały w tej sprawie do przegłosowania przez Radę.  
 T.Belcik przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich do przedłożonego projektu uchwały. 
 J. Dembiczak nawiązując do w/w projektu uchwały przekonywał, że jest to likwidacja 
jednej z najstarszej ulic w Dukli – ulica ta jest na najstarszych pocztówkach z Dukli (z 1890 r. 
i 1905 r.) i jest tam poczta przy ul. Pocztowej. Dodał, że ciężko jest zaprzeczyć, że 
Bernardyni są na górze, ale z żalem mówił, że taki wniosek został wniesiony pod obrady. 
Przypominał, że już część ulicy Pocztowej zniknęło, bo nazwano ja ulicą Strycharskiego. 
Stwierdził, że przykro mu, że coś takiego się zdarza, że zaprzeczamy swojej historii. 
Innych pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/207/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie zmiany nazwy ulicy Pocztowej na ulicę Bernardyńską w Dukli oraz ustalenia 
jej przebiegu. 
 
Uchwałę podjęto większością głosów: 10 głosów „za”, 2 przeciw przy 3 wstrzymujących się 
/głosowało 15 radnych/. 
 Burmistrz A. Bytnar nawiązując do kolejnego projektu uchwały w sprawie  nadania 
nazwy dr Józefa Samuela Blocha drodze wewnętrznej w Dukli informował, że 10 kwietnia 
2015 r. od Stowarzyszenia na Rzecz Ochrony Dziedzictwa Żydów Ziemi Dukielskiej „Sztetl 
Dukla” wpłynął wniosek o nadanie nazwy dr Józefa Samuela Blocha drodze wewnętrznej w 
Dukli. Informował, że przy tej drodze nie ma zabudowań, droga prowadzi do dukielskiego 
kirkutu, dlatego też przygotowany został przedmiotowy projekt uchwały.  



 T.Belcik przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich do przedłożonego projektu uchwały. 
 J. Koszczan – Prezes Stowarzyszenia „Sztetl” przybliżył osobę dr Józefa Samuela 
Blocha, który urodził się w 1850 roku w Dukli, gdzie mieszkał do piętnastego roku życia. Był 
najbardziej znanym rabinem dukielskim, był zwolennikiem współistnienia wszystkich 
narodów. Tłumaczył, że nadanie nazwy ulicy będzie symbolem upamiętnienia wszystkich 
dukielskich Żydów, a dr Józef Samuel Bloch był najbardziej znanym dukielskim Żydem. 
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/208/16 
                                                     Rady Miejskiej w  D u k l i 
                                                    z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 
w sprawie nadania nazwy dr Józefa Samuela Blocha drodze wewnętrznej w Dukli oraz 
ustalenia jej przebiegu. 
 
Uchwałę podjęto większością głosów: 11 głosów „za” przy 3 wstrzymujących się  /głosowało 
14 radnych/.  
 Następnie T.Belcik informowała, że na posiedzeniu poszczególne komisje Rady 
Miejskiej opracowały plany pracy według, których będą pracowały w 2017 roku. 
Przedstawiła pozytywną opinię Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich 
do przedłożonych 4 projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia planu pracy: Komisji 
Rewizyjnej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska, Komisji Kultury, Oświaty, 
Zdrowia i Spraw Obywatelskich oraz Komisji Budżetu i Finansów oraz do projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Dukli. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddawał je kolejno pod głosowanie. 
 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/209/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dukli na 
2017 rok 
podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/.  
 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/210/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska   
Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok 
 
podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 
 

 
 
 



U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/211/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok 
 
podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/212/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
Dukli na 2017 rok 
 
podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 

U C H W A Ł Ę  Nr XXXIII/213/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Dukli na 2017 rok 
 
podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 Następnie Burmistrz A. Bytnar nawiązując do projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego informował, że temat dotyczy 
porozumienia pomiędzy Gminą Dukla a  Miastem Krosno, które stworzy warunki do 
aplikowania przez MPGK Krosno o środki na modernizację RIPOK. Przystąpienie do 
porozumienia zapewni gminie utrzymywanie się cen za odpady na dotychczasowym 
poziomie, natomiast gminy, które nie przystąpią do porozumienia będą miały odpady droższe. 
 Z. Leńczyk przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Środowiska do przedłożonego projektu uchwały.  
Pytań nie było. Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/214/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 
 
Uchwałę podjęto większością głosów: 14 głosów „za” przy 1 wstrzymującym się /głosowało 
15 radnych/. 
 Następnie Burmistrz A. Bytnar uzasadniał potrzebę podjęcia uchwały w sprawie 
przejęcia zadania Powiatu Krośnieńskiego w zakresie utrzymania chodników w ciągu dróg 
powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Dukla informując, że na terenie gminy jest 
około 3 km chodników i powiat proponuje gminie ich przejęcie. Szczegółowy zakres zadania 
i rozliczenie zostanie określony w porozumieniu. 



 Z. Leńczyk przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
Środowiska do przedłożonego projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt  
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/215/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie przejęcia zadania Powiatu Krośnieńskiego w zakresie utrzymania chodników 
w ciągu dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Dukla. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 Burmistrz A. Bytnar wnioskował o wprowadzenie w miejsce projektu uchwały w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2016 zawartego w druku nr 223 – 
druk nr 223A w związku z potrzebą wprowadzenia zwrotu subwencji oświatowej. 
 Przewodniczący Rady A. Dziedzic poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza. 
Przyjęto go jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
W związku z wnioskiem Burmistrza ,  Przewodniczący Rady A.Dziedzic ogłosił przerwę na 
pracę Komisji Budżetu i Finansów celem zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian 
w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2016 zawartego w druku nr 223A.   
 Skarbnik J.Bik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie. Informowała, że źródło 
zmian dochodów zostało wskazane w treści uchwały, natomiast zmiany w planie wydatków 
przedstawiają się następująco: 
1) 757 - przesunięcie wolnych środków z tytułu odsetek od kredytów i pożyczek, 
2) 758 – zabezpieczenie środków na zwrot części oświatowej subwencji ogólnej dla jednostek 
samorządu terytorialnego za 2013 rok 
3) 801 – zabezpieczenie środków na wydatki związane z wyżywieniem w stołówce 
– 21.000,00 zł, zabezpieczenie środków na zwrot za dzieci z terenu Gminy Dukla korzystające 
z wychowania przedszkolnego w innych przedszkolach samorządowych – 2.000,00 zł. 
 J. Dembiczak przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów do przedłożonego 
projektu uchwały.  
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic poddał pod głosowanie projekt 
 

U C H W A Ł Y  Nr XXXIII/216/16 
Rady Miejskiej w  D u k l i 

z dnia 28 grudnia 2016 roku 
 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Dukla na rok 2016. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 15 radnych/. 
 
Ad.6 
 Na zapytania radnych odpowiadał Burmistrz A. Bytnar . Z. Leńczykowi odpowiedział, 
że przez trzy sezony nie było zimy to nie było potrzeby odśnieżania, a teraz powstało przy tej 
drodze kilka budynków i spadł śnieg stąd ten problem. Pewnie jest niedociągnięcie między 
komunikacją Nadola i Dukli, bo droga jest na granicy. Stwierdził, że powinna być ujęta do 
odśnieżania i w tej kwestii dokona ustaleń z Prezesem GKiM sp.z o.o. w Dukli. 
B. Płóciennikowi odpowiedział, że na razie nie ma jeszcze opinii z Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów dlatego też nie można podejmować uchwały w sprawie zasad 
dofinansowania przydomowych oczyszczalni ścieków. 



A.Dembiczak odpowiedział, że osoby zainteresowane projektem parasolowym są 
zobowiązane do złożenia wniosków do 5 stycznia 2017 r. Pierwsza wpłata jako zaliczka 
będzie wynosić 1000 zł. Dla informacji podał, że na dzień dzisiejszy złożono 33 wnioski. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic dodał, że zaliczka będzie płatna przy spisywaniu 
umów.  
 J. Szwast – Komendant Komisariatu Policji w Dukli odpowiadając B. Płóciennikowi 
wyjaśniał, że kontrolą na drodze krajowej zajmuje się Wydział Ruchu Drogowego, a całość 
koordynowana jest przez Rzeszów. Stwierdził, że kontrole łańcuchów, czy są czy ich nie ma 
doprowadzą do blokowania drogi, a dynamicznie zmieniające się warunki drogowe 
uniemożliwi ą karanie kierowców za łańcuchy. Deklarował, że może zwrócić się do Inspekcji 
Transportu Drogowego i Wydziału Ruchu Drogowego o podjęcie dodatkowych działań w tym 
kierunku. 
 
Ad.7 
 B. Płóciennik uznał decyzję zmianę nazwy ulicy za druzgocącą. Oświadczył, że ma żal 
do radnych, którzy chowają głowę w piasek i wstrzymują się od głosowania. Twierdził, że 
albo są niedoinformowani albo się boją. Jego zdaniem radni powinni wiedzieć, co robią. 
 J. Dembiczak odniósł się do odpowiedzi otrzymanej od Komendanta Komisariatu 
Policji w Dukli na zapytanie z poprzedniej sesji. Oświadczył, że jest to dobrze opisane, ale 
zastanawiał się, czy wykazanych w piśmie 208 interwencji ,to 208 dni czy 208 
skontrolowanych samochodów. Był niezadowolony, że w piśmie używane są paragrafy i 
sformułowania, które nie wiadomo, co oznaczają. 
Stwierdził, że chodziło mu o zajęcie się przez Policję poruszonymi tematami i mimo, że 
pismo niczego nie wyjaśnia, podziękował za udzieloną odpowiedź. 
Nawiązując do podjętej uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Pocztowej na Bernardyńską 
oświadczył, że  świadomie wyszedł z sali obrad przed głosowaniem i zastanawiał się, co by 
było, co by się działo , gdyby w Równem zaproponowano zmianę nazwy ulicy Staronia, a w 
Dukli można zrobić wszystko.  
Odnośnie głosowania nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy dr. Józefa 
Samuela Blocha oświadczył, że społeczeństwo Dukli się z tym nie zgadza, ale świadomie o 
tym nie mówił. Gdyby to dotyczyło sprawy wiosek odbywałyby się zebrania wiejskie, a w 
Dukli konsultacji nie trzeba – powiedział. Łatwo się podnosi rękę, gdy kogoś to nie dotyczy. 
Uważa, że należało zasięgnąć opinii społeczeństwa Dukli, a dopiero potem podejmować 
uchwałę. 
 H. Pietruś nawiązując do wypowiedzi B. Płóciennika stwierdziła, że nie po to ustawodawca 
dał możliwość głosowania : „za”,” przeciw” lub wstrzymujący się, żeby z niej nie korzystać. Jeżeli 
ktoś się wstrzymuje, to może ma wątpliwości w przedmiotowej sprawie. Nawiązując do wypowiedzi 
J. Dembiczaka , że na wioskach niezbędne byłoby zwoływanie zebrań wiejskich celem wyrażenia 
opinii  zwróciła się do Z. Leńczyka i J. Dembiczaka z zapytaniem, a ile osób w Dukli by tu przyszło 
na takie zebranie, żeby rozjaśnić im temat.  
 M. Folcik odniósł się do słów J. Dembiczaka i oświadczył, że jest przekonany, że radni z 
Równego wiedzą nad czym głosują. Przypominał, że to J. Dembiczak powtarzał, że nikt nie ma prawa 
wpłynąć na decyzję radnego. Zapytał go również, dlaczego nie poinformował radnych na posiedzeniu 
komisji, że mieszkańcy Dukli są niezadowoleni z propozycji nadania nazwy ulicy, skoro miał taką 
wiedzę. Uważa, że w ten sposób oszukał samego siebie.  
 J. Dembiczak odpowiedział, że przedmówca źle go słuchał, bo na poprzednim posiedzeniu on 
informował o tym, że społeczeństwo Dukli nie chce takiej nazwy ulicy. 
 J. Marszał apelował o szanowanie demokracji i zakończenie polemiki. 
 T.Belcik odpowiedziała B. Płóciennikowi, że prawo daje możliwość wstrzymania się od 
głosowania i każdy z tego prawa może skorzystać. Oświadczyła, że czuje się obrażona, że zostało jej 



zarzucone, że nie wie nad czym głosuje. Stwierdziła, że rozmawiała z ludźmi i jej decyzja jest zgodna 
z własnym sumieniem. 
 Z. Leńczyk zarzucił H. Pietruś, że nie wie, ilu jest radnych z Dukli i zwraca się tylko do 
dwóch, a jest jeszcze trzeci.  
 B.Gocz uznał, że zarzuty B. Płóciennika były skierowane chyba do niego, ponieważ wstrzymał 
się od głosowania, a jak powiedział nie prowadził konsultacji z mieszkańcami Dukli, a sami radni z 
Dukli nie są jednomyślni w tym temacie. Ponadto stwierdził, że prawo daje możliwość wstrzymania 
się od głosowania i z tego prawa skorzystał. 
 B. Płóciennik poddał pod rozwagę H. Pietruś, co byłoby gdyby lekarz mając ją jako pacjenta 
na stole operacyjnym wstrzymał się od głosu. 
 T. Węgrzyn apelował o zakończenie dyskusji i dodał, że przy zmianie nazwy ulicy zawsze 
będą kontrowersje. 
 Burmistrz A. Bytnar składał wszystkim życzenia noworoczne życząc wszelkiej pomyślności w 
2017 roku, aby był lepszy dla od poprzedniego. 
 Przewodniczący Rady A.Dziedzic odnosząc się do wcześniejszej dyskusji przypominał, że 
każdy radny jest radnym Rady Miejskiej w Dukli bez względu na miejsce zamieszkania. Prosił, aby 
przejść w nowy rok 2017 bez niedomówień. Z okazji zbliżającego się Nowego Roku składał 
wszystkim życzenia noworoczne.  
 
Ad.8 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady A.Dziedzic zamknął 
XXXIII sesję Rady Miejskiej w Dukli. 
 
 
Protokołowała: 
 
Zdzisława Skiba 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 

 
 


